
 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 



 

 

 
  
 
 
 
 
 
 
 



Reactie Bestuur op enquête 10 en 11 februari 2014 
  
Hiermee gaan wij uitgebreid in op de resultaten van de enquête en de vele opmerkingen die 
daarbij gemaakt zijn. De gemaakte opmerking is cursief weergegeven, daaronder onze reactie. 
  
Beleidsplan 
Zoals al gemeld is de conclusie uit de enquête dat het concept beleidsplan een groot draagvlak 
van de leden heeft. In de a.s. ALV (september 2014) zal daarom geen discussie meer nodig 
zijn. 
         Opendeur vragen. 

Het betreft hier de vragen over het beleidsplan. We hebben daar al iets over gezegd in het 
website bericht. Een terechte opmerking maar het was bedoeld als een stimulans om het 
beleidsplan nog eens uitdrukkelijk onder de aandacht van de leden te brengen. 

         Een goede roulatie m.b.t. stilzittafel.  
Bij de maandagmiddagafdeling zal hier nu rekening mee gehouden. 

         6 tafels spelen i.p.v. 5, vertrek zeer rommelig. 
De mogelijkheid van het niet hoeven spelen van de 6e ronde op dinsdagavond acht het 
bestuur functioneel en principieel van aard. De mogelijkheid van het spelen van 5 ronden 
voor leden met concentratieverlies laat op de avond en leden die de volgende dag vroeg 
aan het werk/naar opleiding moeten is van belang om als bridgeclub ook deze leden te 
kunnen behouden. Wel wijzen wij er met klem op dat het bestuur promoot dat zoveel 
mogelijk leden 6 ronden spelen. Wanneer beginnende bridgers (D-lijn) hier gebruik van 
maken, hopen en verwachten wij dat na enige gewenning zij toch ook de 6e ronde gaan 
spelen. Omdat de leden die na de 5e ronde de zaal verlaten niet allen tegelijk klaar zijn met 
hun 5e ronde valt het "rommelige" naar onze mening erg mee. Het aantal stilzittafels tijdens 
de 6e ronde is soms wat meer dan zou moeten omdat leden soms (het worden er steeds 
minder) zich niet tijdig afmelden. Er zal zoveel mogelijk rekening gehouden worden dat deze 
stilzits zo eerlijk mogelijk verdeeld worden. 

         Hoe de gestelde doelen en vooral idealen te bewerkstelligen zijn de meest open deuren die 
een club zich stelt. 

Dit is een terechte opmerking waarover het bestuur nagedacht heeft. Het zijn inderdaad 
idealen, waar in de praktijk iedereen het mee eens zal zijn. Het geeft wel aan waar wij voor 
staan. Het probleem is dat deze idealen niet precies te meten zijn. Wij willen daar toch een 
poging toe doen door met u (het beleidsplan is de verantwoordelijkheid van alle leden) 
jaarlijks in de ALV het beleidsplan te evalueren. We moeten proberen vast te stellen of we 
vooruit- c.q. achteruitgang hebben geboekt op de 6 genoemde idealen en samen met u tot 
voorstellen komen tot vooruitgang. 

         De website ontbreekt in het beleidsplan. 
De website is een middel om de punten in het beleidsplan te bereiken. In feite dus 
ondergeschikt maar niet onbelangrijk. De website wordt overigens wel genoemd in het 
beleidsplan (laatste pagina). 

         Meer aandacht voor jeugdwerving. 
Er is algemene aandacht om meer leden te werven, ook jongere leden. Maar om aan 
jeugdwerving te gaan doen door bijv. voorlichting op scholen is een brug te ver voor onze 
club met het huidige beperkte aantal vrijwilligers, die al de handen vol hebben. Concrete 
initiatieven van leden op dit gebied zullen wij echter met gejuich ontvangen. 

         Een paar concrete cijfers, doelen. Bijv. ledental, contributie etc. 
Hiervoor heeft het bestuur bewust niet gekozen omdat de genoemde voorbeelden al 
limitatief zijn: we zitten bijna op het maximum van het aantal  leden. De contributie heeft een 



zeer aanvaardbaar niveau dat we, zeker gezien de financiële situatie van de club, jarenlang 
kunnen "bevriezen". Het bestuur heeft  bewust gekozen voor een wat abstractere 
(idealistischer) benadering van het beleidsplan. Mogelijk dat het in de toekomst hierop 
bijgesteld moet worden. 

         Grens aan de groei, de zaal zit nu al vol genoeg. 
De grens is er inderdaad en is niet zo ver meer van ons af. We gaan uit van maximaal 25 
tafels in de kantine van Achilles en 36 tafels in de Dalizaal van de Hertenkamp. Dit betekent 
resp. 100 en 144 leden. Omdat we statistisch er vanuit kunnen gaan dat minimaal 10% 
leden zich afmeldt zal het maximaal aantal ingeschreven deelnemers aan de 
maandagmiddagafdeling 110 en op de dinsdagavond 160 zijn. Wanneer er 40 leden zijn die 
op beide locaties spelen dan bedraagt het maximaal aantal leden van Assen35 230. We 
hebben nu 216 leden. Er is dus nog ruimte voor nieuwe leden! 
We zien momenteel geen mogelijkheden om een derde afdeling te starten. Dit is alleen 
mogelijk wanneer het aantal vrijwilligers zich sterk uitbreidt (met name t.b.v. de  TC). 

         Is er een soort van regionale competitie? 
Die is er inderdaad. Door district Drenthe van de Nederlandse Bridgebond worden 2 
competities georganiseerd: 

1.      Viertallen. Dit is een competitie tussen clubs. Assen35 heeft op dit moment 4 teams die 
hieraan meedoen (zie wie dat zijn en hun prestaties bij de uitslagen). De kosten 
worden door Assen35 vergoed. 

2.      Paren. Deelname is op persoonlijke titel. De kosten zijn derhalve voor rekening van de 
paren zelf. 

Beide competities vinden eens in de maand plaats op woensdagavond. Zie verder de 
website van het district Drenthe van de NBB: 
  

Vrijwilligers 
Het bestuur is verheugd dat de vraag hierover tot nadenken heeft gestemd en vervolgens 
diverse positieve reacties gekomen zijn. 
Een aantal leden heeft laten blijken belangstelling te hebben voor een bestuursfunctie c.q. voor 
een functie in de TC. We verzoeken deze leden zich bekend te maken bij Klaas Middelburg (of 
één van de andere bestuursleden). 
De meeste belangstelling betreft hulp voor klaarzetten en opruimen materialen. Velen hebben 
aangegeven dat ze, i.v.m. huidige omstandigheden, in de toekomst willen gaan helpen. Voor de 
maandagmiddag zijn inmiddels voldoende leden  altijd op tijd aanwezig voor deze 
werkzaamheden. Voor de dinsdagavond ligt het iets gecompliceerder. Er moet namelijk al 
gestart worden om 18.30 à 18.40 uur met het klaarzetten van de materialen. Dat wordt op dit 
moment door 2 zeer trouwe leden gedaan. We streven er echter naar dat deze leden ook 
weleens wat later kunnen komen en dat het klaarzetten dan door anderen gedaan wordt. Hier 
willen we dan (na inwerking) een rooster voor opstellen. We verzoeken de leden die zich 
hiervoor op gegeven hebben, zich te melden bij Klaas Middelburg. 
  
Spelpeilverbetering 
Hierbij wordt in eerste instantie gedacht aan beginnende bridgers. 
Door het geven van een vervolgcursus en nazorgcursus besteden wij al de nodige aandacht 
aan deze groep. Hiernaast is recentelijk een idee ontstaan op basis van ideeën van enkele 
enthousiaste leden om regelmatig m.b.t. enkele op dinsdagavond gespeelde spellen te 
analyseren hoe er geboden en gespeeld had moeten c.q. kunnen worden. Dit wordt mogelijk 
een terugkerende rubriek op de website. Hiertoe is het logisch dat ook de D-lijn met de 
computergeschudde spellen gaat spelen. Omdat we dan in elke lijn met dezelfde spellen spelen 



is de analyse, weliswaar bedoeld voor de beginnende bridgers, wellicht ook leerzaam voor 
leden die in de hogere lijnen spelen. 
Daarnaast wordt een idee uitgewerkt om thema-avonden te organiseren. Eén onderwerp wordt 
dan behandeld. Iedereen die geïnteresseerd is (van beginners tot gevorderden) kan zich per 
thema-avond hiervoor opgeven. 
Ook vanuit het district Drenthe zullen in samenwerking met de clubs, initiatieven komen.  
  
Aantal ronden maandagmiddagafdeling 
De uitslag van de enquête is dusdanig dat het bestuur besloten heeft de huidige situatie 
(iedereen speelt 5 ronden) niet te veranderen. 
  
Diverse opmerkingen op het enquêteformulier 
         Is het bridgeblad-artikel over nazorg TV programma MAX, iets om over te nemen? 

Het lijkt erop dat de belangstelling van de kijkers naar de MAX-cursus voor een 
nazorgtraject bij een club erg beperkt is. Wij hebben daarom vooralsnog besloten om 
aansluitend aan deze TV cursus geen follow-up cursus te organiseren. In plaats daarvan 
willen we in september een gewone beginnerscursus starten op de maandagmiddag in de 
bestuurskamer van Achilles.  

         Tevredenheid over met de computer geschudde spellen. 
Op basis van meerdere opmerkingen hierover hebben we besloten om vanaf het nieuwe 
speelseizoen voor alle 4 lijnen op de dinsdagavond te starten met computer geschudde 
spellen. Dit sluit dan ook aan bij de opmerking onder spelverbetering. 

         Rumoer in de zaal aan het eind van een speelronde. 
Wij vinden dit een lastig onderwerp. Op de dinsdagavond is door de verbouwing van de 
Dalizaal de akoestiek sterk verbeterd. De meeste mensen kunnen door geconcentreerd te 
blijven spelen zich volledig afsluiten voor het rumoer, anderen daarentegen juist niet. Om 
daar wat minder last van te hebben is een remedie wat sneller te spelen.   

         Verwarming in de Dalizaal. 
Na de verbouwing is er een nieuwe verwarming geïnstalleerd. Deze was zodanig 
geavanceerd dat op basis van het koolzuurgehalte in de lucht er (te) koude buitenlucht in de 
zaal geblazen werd. Deze functie is uitgezet met als gevolg dat het nu regelmatig te warm 
wordt in de zaal. In het algemeen is bekend dat in zalen met een groot aantal mensen het 
moeilijk is om een constante temperatuur te handhaven. Dit wordt nog gecompliceerder 
omdat individuen het ook tegenstrijdig ervaren. Er zijn leden die zo ingespannen bridgen dat 
ze het snel warm krijgen, terwijl andere leden het op dat zelfde moment koud hebben. 
Wanneer het pauze is gaat het merendeel van de bridgers naar de bar of hal. Wanneer je 
daarna weer gaat bridgen voelt de zaal weer wat koud aan. Door die 100 "kacheltjes" gaat 
vervolgens de temperatuur in de zaal weer omhoog. Het is bekend dat dit vaak lastig is te 
regelen. Op dit moment wordt nog steeds door de verantwoordelijk installateur getracht de 
verwarming op dit punt te optimaliseren (inregelen). De leiding van de Hertenkamp zit hier 
ook bovenop. We hopen dat de temperatuurregeling in de toekomst verbetert. Het bestuur 
houdt de vinger aan de pols.     

         Is het mogelijk de opzet  competitiepunten (dinsdagavond) aan te passen? 
Hierover zijn verschillende opmerkingen gemaakt. Het bestuur is van mening dat de 
competitievorm zoals we die nu hanteren op de dinsdagavond een goede aanpak is. We 
weten echter ook dat er, ondanks de vele keren dat we hierover uitleg hebben gegeven, er 
nog steeds leden zijn die niet begrijpen hoe het werkt en dat zij geen enkel begrip hebben 
voor de wekelijkse promotie en degradatie. 
Het opmaken van de competitiestand elke week is een tijdrovende zaak. Dit is ook reden dat 
de competitiestand ook niet snel op de website staat. We zijn dit traject ook ingegaan in de 



verwachting dat het NBB rekenprogramma binnen 2 jaar hierop aangepast zou zijn. Nu blijkt 
echter dat vanwege andere prioriteiten bij de NBB, dit niet binnen een afzienbare tijd gaat 
gebeuren. Dit is reden dat het bestuur besloten heeft om met ingang van het nieuwe 
seizoen weer terug te vallen op de oude competitiestructuur. D.w.z. uitslag en 
gemiddelde weer in procenten. Promotie en degradatie na 6 competitiezittingen. We gaan 
daarbij, net als nu, het wegblijven niet bestraffen: wanneer een paar afwezig is komt 
daarvoor in de plaats de meest recente score die door dat paar in een vorige competitie 
ronde is behaald. 
Aan het einde van een competitieronde worden zodoende alle paren per lijn vergeleken op 
basis van de laatste 6 echt behaalde resultaten.  
We willen dit laatste ook invoeren op de maandagmiddag, zodat we met één 
wedstrijdreglement voor beide afdelingen kunnen volstaan.  
Wij zullen dit nieuwe wedstrijdreglement op de ALV in september aan u voorleggen. 
Wanneer in de toekomst de NBB het rekenprogramma op nieuwe competitievormen heeft 
aangepast, zal het bestuur dit serieus bekijken en opnieuw aan u voorleggen. 

         Ik zou graag willen dat er aan de regels gehouden wordt. 
We hebben vastgesteld dat we ons aan de officiële (internationale) regels van het bridgen 
houden. Wanneer u het gevoel hebt dat dit niet gebeurt is er maar 1 manier om dit aan de 
kaak te stellen: "roep de arbiter erbij". 
Dit hoeft helemaal geen "vijandige" maatregel te zijn. Het is in het belang van iedereen, dat 
er omtrent een bepaald voorval duidelijkheid komt. Hier kan iedereen van leren. Het is wel 
essentieel dat alle spelers aan tafel, bij het roepen om arbitrage en tijdens het optreden van 
de arbiter, zich hoffelijk blijven gedragen!!! 
Wanneer u het niet eens bent met een bepaalde beslissing van de arbiter kunt u zich na 
afloop van de zitting tot het bestuur richten (het liefst via de e-mail). Het bestuur zal daar 
altijd op reageren (ook naar de betreffende arbiter). 

         Op maandagmiddag in de C-lijn en op dinsdagavond in de D-lijn worden ongestraft vaak 
maar 3 spellen gespeeld i.p.v. 4. Moet dit niet gestraft worden met 40% om het spelen 
van 4 spellen spelen in een half uur te bevorderen.  

Het niet straffen voor het niet spelen van het 4e spel is ingevoerd omdat beginnende 
competitiebridgers het nog moeilijk vinden om het tempo van 4 spellen in 30 mintuen aan te 
houden. De gedachte is dat na verloop van tijd ook de nieuwe leden 4 spellen per ronde 
spelen. Als af en toe een keer het vierde spel niet gespeeld kan worden is dat geen 
probleem. Maar het is NIET de bedoeling om 5 x 3 spellen te spelen i.p.v. 5 x 4 spellen, en 
zeker niet door spelers die reeds aan aantal jaren ervaring hebben. 

         Op maandagmiddag wordt tegen de afspraak in aan het 4e spel begonnen na de bel. Kan 
hier niet beter op gelet worden (mogelijk door A-spelers die ruim op tijd gereed zijn)? 

We vinden dit geen taak voor A-spelers. We zullen de wedstrijdleiding vragen hier wat beter 
op toe te zien. 

         Graag op de ALV verzoek om weer op maandavond te gaan spelen. Bij navraag bleek dat 
velen geen voorkeur hebben. Op maandag kun je niet naar het museum of niet met je 
abonnement met de NS. 

De keuze voor de dinsdagavond is één van de fundamentele afspraken bij de fusie. Het 
bestuur wil daaraan niet tornen. Ook het feit dat we inmiddels 22 leden hebben die zowel op 
maandagmiddag en dinsdagavond spelen maken het moeilijk om beide afdelingen op 
dezelfde dag te laten bridgen.  

         Ik vind dat in deze club slechts een enkel paar gebruik maakt van de mogelijkheden van 
psychen (vaak uit frustratie). Het komt mij passend voor de mogelijkheid van het psychen 
in deze club te verbieden. 



We hebben binnen de club afgesproken dat we bridgen volgens de Internationale Spelregels 
voor Wedstrijdbridge 2007. Het psychen is volgens deze regels toegestaan.  

         Langere pauze om gelegenheid te hebben een drankje te bestellen. 
Op de dinsdagavond wordt hiermee al enigszins rekening mee gehouden (de bestel-rij voor 
de bar is zo goed als geslonken). We letten er wel op dat we toch vóór 23.00 uur de uitslag 
willen hebben. Voor de maandagmiddagafdeling hebben wij besloten de pauze te verlengen 
tot 20 minuten. Omdat we ook maar 5 ronden spelen is daar tijd genoeg voor. Bovendien 
verlangt het bestuur van Achilles dat er minimaal 2 consumpties per aanwezig lid besteed 
worden. Bijvoorbeeld bij het wisselen van de ronden, in de pauze of aan het eind voor het 
oplezen van de uitslag. 

         Voor een bridgeclub is het moeilijk een clubliefde te creëren. Ook bij andere 
sport/spelverenigingen gaat dit achteruit. Het zou weleens kunnen zijn dat in de 
komende jaren een bedrijfsmatige bridgegelegenheid tot stand komt, waar je tegen 
betaling bridge speelt. Een beroep op vrijwilligers wordt steeds moeilijker. Hoe 
positioneert Assen35 zich bij zo'n ontwikkeling? 

Weliswaar is het moeilijk clubliefde te creëren, echter niet onmogelijk. Als bestuur trekken 
wij hard aan de club met het oogmerk dat leden zich thuis voelen en dat men het ook rond 
vertelt buiten de club. Er is ook een opmerking gemaakt door iemand die vaker speelt met 
een invaller van buiten de club. Deze invaller is enthousiast over hoe het er bij ons aan 
toegaat.  
Het bestuur ziet geen aanwijzingen dat ‘bridge tegen betaling’ binnen afzienbare tijd een rol 
gaat spelen. 

         Oefenen in partnerverband. 
Het bestuur ziet hier voor de club geen rol. Dit zou een lastenverzwaring voor onze 
vrijwilligers inhouden en daarvoor is geen ruimte. De leden kunnen hier op eigen initiatief 
aan werken bijv. bij bridge in de huiskamer. 

         Beginnende bridgers vragen naar hun eerste ervaringen bij Assen35. 
Dit gaan we meenemen in de enquête van volgend jaar. 
  

Het bestuur heeft ook verschillende complimenten gekregen van leden. We vinden dat natuurlijk 
erg prettig en een stimulans om  op de ingeslagen weg door te gaan. 

  
Het Bestuur, 
1 maart 2014 
 


